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Verslag van de vergadering van de commissie Samenleving van woensdag 21 januari 
2004 
 

Aanwezig zijn: 

Dhr. M. van Daalen, (voorzitter), mw. T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), mw. E.H. Soudain (PvdA),  

Mw. M.J.F.P. Ruhe (PvdA), mw. J.S. Binnerts-de Jonge (VVD), mw. M.I. Creemers-Hazebroek (VVD),  

mw. K.J.H. Hasper-Wolters, dhr. B.G. van ‘t Erve (CDA), mw. F.T. Joosse (ChristenUnie), dhr. J.I. Crebas 

(D66),  

dhr. N. Demirbilek (SP), dhr. R. de Wit(SGP), dhr.L.J.J. Caniëls (commissiegriffier), mw. L.J. Fer 

(griffiemedw.) 

 

Ook aanwezig:  

Namens GS:  dhr. J.M. Bos (gedeputeerde) 

Namens ambtelijk apparaat: dhr. T. Harmsen en mw. J. v.d. Perk (ROV), dhr. H. Boeijenk (FIN) 

 

Afwezig zijn: 

mw. F. Laamraoui-Amsiti (GroenLinks), dhr. L.H.M. Lammers (LPF) 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering om 15.30 uur en heet iedereen welkom.  

 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter geeft aan dat er aangaande Jeugdzorg een vertrouwelijke schriftelijke mededeling wordt 

uitgereikt. Toelichting en vragen daaromtrent kunnen alleen in beslotenheid worden gedaan. Ook het verslag 

van de vorige besloten vergadering dient te worden vastgesteld. Daarom zal een besloten vergadering 

aansluitend aan de reguliere vergadering worden ingelast. 

Toegevoegd aan de agenda wordt “afspraken werkconferentie sportnota”. 

 

3. Verslag van de vergadering van de commissie Samenleving d.d. 17 december 2003 

Het verslag wordt conform vastgesteld.  

De lijst van toezeggingen wordt doorgenomen. Het werkbezoek aan Omroep Flevoland staat gepland. De 

voorzitter stelt voor om een planning voor te stellen wanneer de commissie waar naar toe gaat. Het 

Presidium zal worden voorgesteld de discussie over de Verbeelding in een reguliere vergadering van 

commissie Samenleving te doen plaatsvinden. 

 

4. Mededelingen voorzitter/statengriffie 

De schriftelijke mededelingen worden uitgereikt.  

 

4.b. Bespreekstukken – 1. Aanscherping van een aantal onderdelen van het programma 9 “Welzijn en Zorg” 

ten behoeve van de programmabegroting 2005 

De voorzitter nodigt de heer H. Boeijenk uit om plaats te nemen aan de vergadertafel. En geeft vervolgens 

het woord aan de VVD-fractie. 

De VVD-fractie geeft haar reactie op de voorgestelde veranderingen zoals voorgesteld in de brief van de 

statengriffier d.d. 5 januari 2004: 

Ad A: Het verplaatsen van o.a. het collegeprogramma naar de bijlagen vindt de fractie niet echt nodig, doch 

de fractie heeft er ook geen bezwaar tegen. 

AD B: De fractie reageert neutraal op de voorgestelde clustering. Zij stelt voor een 5
e
 kolom van 

budgetverantwoordelijke portefeuillehouder en de ambtelijk budget verantwoordelijke, toe te voegen. 
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AD D: Ten aanzien van het SMART maken, is de fractie van mening dat het onderdeel “zorg” onvoldoende 

specifieke en meetbare informatie omvat. Er is geen 0-meting en voldoende indicatoren ontbreken. Voorts 

worden er nogal wat rekbare begrippen gebruikte zoals “nauwere”, “voldoende”, enz. Bij het onderdeel 

kwaliteit/kwantiteit wordt gesteld dat zaken moeilijk kwantificeerbaar en kwalificeerbaar zijn vanwege andere 

factoren.  De fractie is van oordeel dat dit te abstract geformuleerd is.  

Ad E: De fractie kiest voor een staafdiagram omdat deze meer achtergrond informatie biedt en omdat daaruit 

goed het verband van voorgaande jaren in af te lezen is. 

AD F:. bij het financiële onderdeel ziet de fractie graag toegevoegd een omschrijving van de te verwachten 

tendensen opdat ook helder wordt bij welke onderdelen wel of niet wijzigingen zouden kunnen worden 

aangebracht. 

De fractie van de ChristenUnie is van oordeel dat de suggestie zoals genoemd onder A leidt tot een 

verbetering. Ten aanzien van het programmaonderdeel “zorg” stelt de fractie voor deze verder uit te splitsen 

naar de diverse zorgtypen, zoals jeugd zorg voor ouderen etc. 

De fractie is van oordeel dat de doelstellingen te vaag worden geformuleerd, waardoor controle door PS 

nauwelijks mogelijk is.. De fractie is eveneens voorstander van het gebruik van een staafdiagram. 

De GroenLinks-fractie  geeft aan dat het in bijlage vermelden van o.a. het collegeprogramma een 

verbetering is. Ten aanzien van het clusteren vindt de fractie ook dat het onderdeel “zorg” verder uitgesplitst 

moet worden en wel in zorg voor jeugd en zorg voor ouderen. Zij vindt dat de doelstellingen nog steeds niet 

SMART zijn geformuleerd. De fractie is het eens met de VVD-fractie dat staafdiagrammen meer inzicht 

verschaffen.  

De SP-fractie gaat akkoord met voorgestelde verandering a, b en d. 

De SGP-fractie doet de suggestie om meer zaken te clusteren. De fractie merkt op dat het hanteren van 

cursief geplaatste tekstonderdelen zoals bij Ruimte niet systematisch wordt toegepast. Wellicht een lay-out-

aandachtspunt. Voorts stelt de fractie voor om het omgevingsplan op te nemen bij het programmaonderdeel 

Ruimte  

De CDA-fractie staat neutraal ten opzichte van het voorstel het college programma naar de bijlagen te 

verplaatsten. De fractie is ook van mening dat het onderdeel “zorg” meer uit elkaar gehaald moet worden. Dit 

onderdeel bevat teveel openeinden. Ook de CDA-fractie kiest voor een staafdiagram. En onderschrijft de 

door andere fracties gemaakte opmerkingen betreffende te teveel hanteren van vage en niet meetbare 

begrippen. 

De D66-fractie stemt in met de suggestie zoals genoemd onder a, te weten de verplaatsing van het 

collegeprogramma naar de bijlagen. De fractie waarschuwt voor het al te veel streven naar volledige 

meetbaarheid van doelstellingen; dit zou ook ten kosten kunnen gaan van de intentie om de gestelde doelen 

ook daadwerkelijk te bereiken. Niet alles is tevoren meetbaar te formuleren. Zij roept alle Statenleden op 

daar kritischer naar te kijken. Ten aanzien van het clusteren is zij eveneens van mening dat “omgevingsplan” 

bij commissie Ruimte moet blijven. 

De PvdA-fractie noemt het geheel een verbetering. Zij is van mening dat het collegeakkoord niet in een 

bijlage moet. Zij is voorstander van een staafdiagram en is van mening dat doelstellingen meer benoemd 

moeten worden. Ook is de fractie geen voorstander van een te gedetailleerd omschreven ambitieniveau.  

De voorzitter geeft de heer Boeijenk de gelegenheid te reageren. De heer Boeijenk zegt toe 

staafdiagrammen te zullen gebruiken in plaats van taartpuntgrafieken. D heer Boeijenk erkent dat het 

meetbaar maken van programmaonderdeel “Zorg” een van de lastige taken is. De D66-fractie beaamt dat 

omdat het eindresultaat afhankelijk is van externe factoren.  

De voorzitter dankt de heer Boeijenk. De voorzitter geeft aan dat er voor de commissieleden een uitdaging 

ligt. T.w. de meetbaarheid. Welke doelstellingen wil PS realiseren in de komende periode en hoe meetbaar 

kunnen deze gemaakt worden.  

 

5.1.a.1 Portefeuillehouder J.M. Bos – mededelingen 

Gedeputeerde Bos zegt toe in de loop van de week een schriftelijke mededeling over het Flevoziekenhuis te 

Almere, in de bakjes van commissieleden te zullen deponeren. 

Hij verzoekt de leden van de commissie om op 24 maart tijdens de themamiddag Jeugdzorg niet om 13.00 

maar om 12.30uur aanwezig te zijn en nodigt hen uit ook andere fractiegenoten mee te nemen. Het 

definitieve programma wordt t.z.t. toegezonden. 

 

Van portefeuillehouder L.M. Bouwmeester-den Broeder is de volgende schriftelijke mededeling uitgereikt. 

Stand van zaken m.b.t. het Erfgoedcentrum Nieuw Land (ENL) 

De realisering van het openbaar lichaam ENL heeft veel tijd en inzet gevraagd van alle betrokken partijen, 

maar nu is het gelukkig zo ver. De regeling met toelichting voor dit openbaar lichaam is op 31 december 

2003 in de Staatscourant gepubliceerd. Op 6 januari 2004 is de regeling met toelichting opgenomen in ons 

register ex artikel 27 WGR, waardoor het openbaar lichaam ENL op 1 februari 2004 in werking treedt. 

Hiermee wordt de verantwoordelijkheid van de Stuurgroep ENL overgenomen door het Bestuur ENL. Dit 

bestuur bestaat uit de volgende personen: 

a. namens de provincie: gedeputeerde mevrouw L.M. Bouwmeester (voorzitter) 

b. namens de 4 gemeenten en Waterschap Zuiderzeeland: wethouder J. Mattie van gemeente Lelystad 

c. namens OCW: de heer E.J. Fischer 

Met opmaak

Met opmaak
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d. namens Nieuw Land Poldermuseum: de heer F. Plate 

e. namens Nieuw Land Poldermuseum: de heer M. Schonenberg 

f. namens Sociaal Historisch Centrum Flevoland: de heer Ch. Leeuwe (tevens burgemeester van 

Lelystad). 

De advertentie voor de functie directeur van het ENL heeft ca. 70 sollicitanten opgeleverd. Het bestuur hoopt 

de nieuwe directeur per 1 februari a.s. te kunnen benoemen.  

Naar verwachting zal in de middag van 26 februari de eerste paal voor het nieuwe gebouw van het ENL 

worden geslagen. U ontvangt hiervoor nog een uitnodiging.  

 

5.1.b.1. Statenvoorstellen – Woonvisie 2004 

De voorzitter merkt op dat een gewijzigd statenvoorstel in de bakjes van de leden is gedaan. Het betreft een 

kleine wijziging die betrekking heeft op het kopje “Financiën; de regel “…. Wordt voorgesteld de 

subsidieregeling innovatieregeling wonen in te trekken…” is gewijzigd in: “ …wordt de subsidieregeling 

innovatieregeling wonen ingetrokken…”. 

De ChristenUnie-fractie stemt in met het voorstel. 

Alle fracties vinden de nota helder en gestructureerd en zij complimenteren het college en het ambtelijk 

apparaat. 

De VVD-fractie vraagt zich af of er ten tijde van het intrekken van de subsidieregeling, aanvragen daartoe 

lagen. Ten aanzien van speerpunt monitoring, onderzoek en informatievoorziening, wijst zij het college erop 

dat makelaars al een goed werkend systeem van monitoren hanteren; zij raadt het college aan daarnaar te 

informeren. 

De PvdA-fractie heeft gemeentes telefonisch benaderd om na te gaan wat zij vinden van de woonvisie. In 

het algemeen stemmen zij daarmee in maar tot haar verbazing bleek dat vooral gemeente Almere moeite 

heeft met de voorgestelde woonmilieus en zich daaraan niet zal houden. Dit baart de fractie zorgen. De 

fractie informeert wat de consequenties zijn van deze meer eigenstandige opvatting van Almere in relatie tot 

de groei in het overige gebied van Flevoland. Ook wil de fractie weten hoe het zit met de huursubsidies. Zij 

zou het jammer vinden indien de problemen die de door de afschaffing van de huursubsidie worden 

veroorzaakt in feite worden afgewenteld op de woningbouwcorporaties .  

De fractie adviseert het begrip starter verder uit werken. Zijn dit alleen jongeren of horen gescheiden 

vrouwen er ook bij. Verder wijst zij op een hinderlijke een tekstuele fout. Op blad 1 staat:”…40% 

koopwoningen naar 60% koopwoningen…”. 

De SP-fractie pleit ervoor om aandacht te blijven hebben voor het spreidingsbeleid, een zaak die de 

integratie kan bevorderen. Ook pleit de fractie voor meer mogelijkheden voor studentenhuisvesting. 

De D66-fractie heeft naast het compliment aan het college ook een aantal kritiekpunten. 

De fractie betreurt het dat de woonvisie voorbij gaat aan de integratieproblematiek. Zij mist een aantal, dat 

door de PvdA en door de D66-fractie genoemd zijn. Er is te weinig aandacht is voor probleemwijken en de 

groepen die schuilgaan onder het begrip kwetsbaar worden niet met name genoemd. Het aspect van 

gemengde milieus en gemengde wijken zou veel actiever moeten worden benaderd, mede ter voorkoming 

van het feit dat gemeenten de sociale problematiek op elkaar gaan afwentelen, daarbij wijst de fractie op de 

ontwikkelingen in de Amsterdamse regio.  

Ook de consequenties van de wet Werk en Bijstand zal voor gemeenten kunnen leiden tot een 

”verdringingsbeleid” ten aanzien van de sociaal zwakkeren 

De fractie is van mening dat de provincie op dit punt veel actiever inhoud zou moeten geven aan zijn 

regisserende rol wil zij een positieve bijdrage leveren aan het oplossen van het probleem. Zij verwijst in dat 

kader ook naar het rapport van commissie Blok. Tenslotte wijst de fractie naar de daling van het aantal 

goedkopere woningen van 60% naar 40% 

De CDA-fractie reageert op de ambities en de kerntaak van de provincie. Zij wil weten welke mogelijkheden 

de provincie heeft om de ambities waar te maken. Ook wil zij weten hoe zij het prestatiecontract denkt af te 

dwingen. Hoe kan woonruimte gecreëerd worden voor verstandelijke gehandicapten. De fractie doet de 

suggestie om woningen te bouwen die voor jongeren en ouderen geschikt zijn. Zij vindt de verhouding koop 

en huurwoning geen goede afstemming en vindt dat de provincie een regisserende rol moet spelen in het 

spreidingsbeleid.  

De SGP-fractie vindt de woonvisie helder en duidelijk en is benieuwd hoe het met de speerpunten zal 

verlopen. Zij informeert of een in het verleden met succes uitgevoerd project, de zogenaamde “100.000 

gulden woning” ook nu niet bruikbaar zou kunnen zijn. 

   

De voorzitter geeft vervolgens de commissieleden de gelegenheid met elkaar te discussiëren over soorten 

woning voor soorten mensen en het spreidingsbeleid en kwetsbare groepen.  

 De CDA-fractie merkt op dat er nu al een wachtlijst staat voor het project de Paladijn zij wil weten of de nota 

refereert aan dit project? En in het bevestigende geval vraagt zij om er vaart achter te zetten. 

 

Gedeputeerde Bos biedt allereerst zijn excuses aan voor de wijze van verstrekking van de woonvisie. Hij 

geeft aan hoe dit heeft kunnen gebeuren. Ook dankt hij voor de complimenten. 

Gedeputeerde Bos geeft aan dat de woonvisie met veel moeite op gang is gekomen; dat alle wethouders 

hun instemming hieraan hebben verleend en als winstpunt aangemerkt kan worden dat zowel gemeenten, 
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woningcorporaties en makelaars met elkaar in gesprek raken. Ook dankt de gedeputeerde voor de suggestie 

na te gaan of het  monitoring systeem van de makelaars kan worden gebruikt. Hij geeft voorts j aan  dat een 

van de aspecten voor beroeps onderwijs het creëren van woonruimte voor studenten is. De rol en positie 

van de provincie in dit geheel komt ook aan de orde. De provincie stimuleert gemeentes een 

spreidingsbeleid te voeren. Zij hanteert daarbij de consensusmethode. Verder regisseren is niet mogelijk 

omdat geen sanctiemiddel kan worden toegepast. Daarbij is het ook niet een wettelijke taak van de 

provincie. De consensus methode heeft tot nu toe effect. Het college heeft aandacht voor alle genoemde 

zaken maar kan in haar rol en positie uitsluitend stimuleren en initiëren. 

Er is goed overleg met de wethouders die uiteraard de resultaten van het overleg zelf terugmelden aan hun 

gemeenteraden. 

Gedeputeerde Bos geeft aan welk tijdpad het voorstel nog moet afleggen en merkt op dat het zeer krap is. 

Hij vraagt commissieleden dan ook enige flexibiliteit te betonen gezien het strakke tijdpad.  

Vervolgens worden de vragen beantwoord. Voor de subsidieregeling innovatieregeling wonen zijn 8 

aanvragen ingediend waarvan 4 gehonoreerd zijn. Ten aanzien van de wijzigingen in de subsidieregeling 

kan gedeputeerde nog niets zeggen omdat deze nog in de 2
e
 Kamer behandeld moet worden. 

Het begrip starters zal nader worden omschreven 

Ten aanzien van de problematiek van de achterstandswijken bestaan er voornemens de zogenaamde ISV-

gelden daartoe meer gericht, en op projectbasis te gaan inzetten en niet langer te opteren voor de 

pondspondsgewijze toedeling aan gemeenten. Hij zegt toe daartoe te komen met een (eventueel na te 

zenden) notitie t.b.v. de februarivergadering van de commissie samenleving 

 

2
e
 termijn 

De D66- fractie geeft aan niet te twijfelen aan de intentie van het college, maar toch enigszins wantrouwig te 

zijn ten opzichte van de verdeling van de sociale huurwoningen. Dit blijft een zorgpunt en daarom zal zij 

e.e.a. kritisch blijven volgen. 

De VVD-fractie geeft aan dat voorzichtigheid dient te worden betracht met het vermengen van begrippen als 

sociale woningbouw en, inkomensgroepen met typeringen als witte en zwarte wijken. 

 kleur. Naar aanleiding van een daartoe toegekende subsidie wil de fractie wil weten of alle crediteuren van 

de Wonder foundation, uit een vorige productie inmiddels zijn betaald en of dit bij de huidige 

subsidietoekenning door het college ook is getoetst. 

De PvdA-fractie is het eens met de VVD-fractie. Maar er is een problematiek en daar moet zorgvuldig naar 

gekeken worden. Ten aanzien van het spreidingsbeleid stelt de fractie voor om in deze commissie over het 

rapport Blok van gedachten te wisselen, dan wel dit mede te betrekken bij de discussie in PS van 12 februari 

2004 over de woonvisie 

De CDA-fractie vindt de beantwoording van de gedeputeerde over rol en positie van de provincie duidelijk. 

Zij informeert nog naar de prestatiecontracten. 

Gedeputeerde Bos geeft ten aanzien van wat door de D66 fractie is ingebracht nogmaals aan dat de 

provincie er niet over gaat. Zij heeft noch de mogelijkheid noch de middelen om er wat aan te doen. Daarbij 

het gegeven dat volkshuisvesting lokaalbeleid is. Het college zal alert zijn en gemeenten aanspreken op 

solidariteit; over dit aspect is zij zelf al in gesprek. Prestatiecontracten zijn iets tussen gemeenten met 

woningcorporaties. Bovendien is de daartoe dan noodzakelijke ambtelijke capaciteit ook niet beschikbaar. 

 

Advies commissie: De meerderheid van de aanwezige fracties kan zich vinden in het voorstel. Echter gezien 

de problematiek van de sociale woningbouw en het spreidingsbeleid, besluit de commissie dit voorstel niet 

als hamerstuk af te doen. Het voorstel gaat door naar de vergadering van Provinciale Staten. 

 

5.1.b.2.  5
e
 Wijziging van de begroting 2004 van de provincie Flevoland 

Geen opmerkingen. 

 

5.1.b.3 Ingelast agendapunt over sportnota 

Ter voorbereiding van de hoorzitting sportnota op woensdag 28 januari 2004 van 13.00 tot 16.45 uur, zijn er 

per e-mail enige vragen gesteld aan de commissieleden. De meeste fracties hebben de vragen niet 

beantwoord. Afgesproken wordt dat de fracties eind deze week aan de commissiegriffier zullen doorgeven 

wie namens hun fractie de gesprekken voert. Ook wordt afgesproken dat en samenvattend verslag van de 

hoorzitting wordt gemaakt. De commissieleden Zeilstra (PvdA) en Creemers (VVD) melden alvast hun 

afwezigheid.  

  

6. Rondvraag  

CDA: wil weten welke afspraken met de koerier gemaakt zijn omdat deze op onmogelijke tijden de stukken 

bezorgtd. 

Commissiegriffier: zal de informatie navragen. 

VVD: wil weten hoe de subsidieaanvraag van Odyssee is afgehandeld. 

Gedeputeerde Bos; zal op verzoek van de VVD fractie het antwoord doen toekomen. 
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7. Sluiting 

De voorzitter dankt een ieder en sluit de vergadering om 17.15 uur. 

 

 

 

Lijst van toezeggingen 

Commissie Samenleving 

 

NR Datum cie. Onderwerp/toezegging Door Afdoen per 

1 17-12-2003 Werkbezoek aan Omroep Flevoland 

 

Griffie 17 februari 

2004 

2 17-12-2003 Agenderen bespreking van De Verbeelding Presidium Febr – maart 

2004 

3 21-01-2004 Begrip “starter” nader omschrijven in woonvisie 2004 

 

ROV  

4 21-01-2004 Afspraken koeriersdienst 

 

Griffie  

     

 

 

Vastgesteld te Lelystad, d.d………………………………………..2004  

 

De voorzitter      de commissiegriffier 

 

 

 

 

 

 

________________________    __________________________ 

 

 

 


